
Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice-Slížany č. 2,  konaného dne 16.12.2014 v 18.00 hod. 

v zasedací místnosti  v budově Agrodružstva Morkovice 

 
I. Při  zahájení bylo přítomno 14 členů městského zastupitelstva. 

Omluven:  J. Vinklárek 

 
Návrhová komise:  Mgr. Albrechtová, Eva Lejsalová 

Ověřovatelé zápisu:  M. Koutňák, Vl. Štětina 

 

 

 

Starosta města Mgr. Horák  poděkoval a předal ocenění dárcům krve  

panu Jarmilu Blešovi za 70  bezplatných odběrů  a Evženu Najmanovi za 80 bezplatných odběrů krve. 

 

 
Program:  1. Zpráva o činnosti rady města 

2. Rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2015 

3. Rozpočtové opatření č. 6 

4. Obecně závazná vyhláška č. 1/2014, o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 

5. Obecně závazná vyhláška č. 2/2014, o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

6. Územní plán města Morkovice-Slížany 

7. Varianty umístění smuteční síně 

8. Majetkoprávní úkony 

9. Odvolání a volba členů finančního a kontrolního výboru 

 

Program bych schválen jednomyslně. 

 

 

II. Projednávání programu 

1. Zpráva o činnosti rady města 

Rada města schválila: 

 Odměny dárcům krve – p. J. Bleša 700 Kč, p. E. Najman 800 Kč 

 Částku 10 000 Kč na výzdobu vánočního stromu před ZŠ dle požadavku kulturní komise 

 Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Zlínského kraje na výdaje spojené s J SDH 

 Ukončení účtu v ČS a.s. k 30.11.20114 

 Přípravu projektu na demolici části budov v býv. Komunále a předložení variant smuteční síně zastupitelstvu 

města 

 Dotaci pro Sokol za užívání haly v období leden – červen 2014 

 Platové výměry vedoucích příspěvkových organizací 

 Uzavření nájemní smlouvy na nemovitosti, a to pozemky p.č. 1823/1 a 1823/6 a budov bez č.p. na nich stojících 

s MO ČSCH Morkovice s nájemným 12 Kč/rok 

 Finanční dar ve výši 5 000 Kč pro O.S. Azraelův azýlek v souvislosti s významnou pomocí při odchytu 

toulavých koček u bytových domů na ul. Kolaříkova 

 Provedení rozboru sedimentů a rybníků Ovčáček a Slížanská přehrada jako součásti projektové dokumentace na 

rekonstrukce těchto rybníků 

 Zhotovení projektové dokumentace na odstranění staveb objekt 1, objekt 2, objekt 3 v prostoru býv. Komunálu 

Ing. Vymazalem 

 Příkazy k provedení inventarizace majetku a pokladen 

 Podání žádosti o dotaci na dovybavení J SDH 

 Uzavření nájemních smluv na byty se stávajícími nájemníky 

 Návrh rozpočtu na rok 2015 

 Změny závazných ukazatelů rozpočtu příspěvkových organizací vč. úpravy odpisových plánů 

 Odměny vedoucím školských příspěvkových organizací 

 Podání výpovědi nájemci nebytových prostor v budově č.p. 138 sloužících jako provozovna kosmetiky z 

důvodu neplacení nájmu. 

 Nájemní smlouvu se ZUŠ Kroměříž na nebytové prostory ve 2NP budovy č.p. 140 s cenou 12 Kč/m2 a rok. 

 Nájemní smlouvu s p. Oldřichem Handlem na rodinný dům Slížany č.p. 62 

 Finanční dar pro pana Evžena Najmana ve výši 3 000 Kč jako ocenění údržby věžních hodin 

 Dodatky ke smlouvám se členy J SDH na rok 2015 

 Dotaci 27 000 Kč pro sdružení Morkovští ochotníci, o.s. na festival „Morkovská divadelní zima“ 



 Směrnici pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 

 Postup k diskuzi o výstavbě nové radnice 

 Jednací řád rady města 

 

Rada města vzala na vědomí: 

 Zprávu o aukci – prodej rozestavěného domu pana P. Kočíře 

 Cenové nabídky na provedení demolice radnice 

Dalibor Kovář, stavební mechanizace 828 850,- Kč 

SONA, Pavol Soviar 1 271 139,- Kč 

OTR Recycling 1 621 811,- Kč 

Ptáček – pozemní stavby 2 789 050,- Kč 

 Zprávu o postupu prací na projektové dokumentaci rekonstrukcí rybníků Ovčáček a Slížanská přehrada 

 Zprávu o možnosti zapojení města do projektu „Obec přátelská rodině“ 

Rada města uložila: 

 Předložit seznam akcí vč. předpokládaných nákladů na akci „Morkovská divadelní zima“, zajistí starosta do 

5.12.2014 

 Předložit zprávu o možnosti odvozu TKO prostřednictvím TSMS 

 Připravit harmonogram veřejné diskuze a přípravy stavby nové radnice a knihovny, zajistí J. Vinklárek do 

3.12.2014 

 Připravit zprávu o možnosti zapojení města do projektu „Obec přátelská rodině“, zajistí M. Ševčíková do 

3.12.2014 

 Připravit novelu vyhlášky č. 3/2012, o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů s navýšením poplatku o 10%, zajistí starosta do 

5.12.2014  

 Připravit návrh úpravy prostor kolem kontejnerů na separovaný odpad na křižovatce ul. Havlíčkova a 

Komenského, zajistí J. Jablunka do 3.12.2014 

 Doplnit finanční analýzu možnosti svozu tuhého komunálního odpadu prostřednictvím Technických služeb 

města o variantu nákupu lehkého nákladního vozu a snímatelné nástavby, zajistí Ing. Ježek do 13.12.2014 

 Projednat možnost ukončení smlouvy o sečení trávy a zimní údržbě chodníků dohodou ke dni 31.3.2015, zajistí 

starosta do 13.12.2014 

 Připravit návrh výsadby krycí zeleně u stanovišť kontejnerů na separovaný odpad, zajistí J. Jablunka do 

20.2.2015 

 

Rada města neschválila 

 Žádost projektanta stavby obchodu za budovou č.p. 28 na Náměstí („hotel“) o souhlas města se zřízením 

parkovacích ploch dle předložených variant na Náměstí. 

 Prodej pozemku p.č. 952 v k.ú. Morkovice 

 

M. Koutňák – V návrhu rozpočtu na rok 2015 předloženém v radě jsou výdaje celkem   34 880 000,- Kč a 

v rozpočtu předloženém zastupitelům jsou výdaje 35 880 000,- . Co je správně? 

Mgr. Horák  -  V rozpočtu předloženém do rady chyběl milion za úhradu splátky na koupi komunálu. 

                        Správná částka je   35 880 000,- Kč 

M. Koutňák  -  Co znamená zapojení do projektu  “Obec přátelská rodině“? 

M. Ševčíková -  Jedná se o projekt, který vyhlašuje  Ministerstvo práce a sociálních věcí.  Obce jsou rozdělené podle 

počtu obyvatel. Morkovice by se zapojily do projektu mezi obcemi do 3 tis. obyvatel. Podmínkou 

přiznání neinvestiční dotace je, že obec musí mít zpracovaný plán rozvoje rodinné politiky. Tento 

plán nám zatím chybí. Proběhne anketa zaměřená na jednotlivé cílové skupiny. Po vyhodnocení 

ankety zjistíme, jaké jsou priority. Budeme jednat i s organizacemi nejen v Morkovicích, ale 

například  i s  K-centrem nebo azylovými domy. 

E. Lejsalová  -  Pokud se bude upravovat okolí kontejnerů na tříděný odpad, nemělo by se zapomenout na 

kontejnery  ve Slížanech  (u staré hospody).   

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje zprávu o činnosti rady města za období od 6.11.2014 do 8.12.2014. 

Hlasování: Schválen o jednomyslně. 

 

2. Rozpočet města Morkovice – Slížany na rok 2015  

Návrh rozpočtu na rok 2015 – příloha č. 2014-2/1 

Celková bilance rozpočtu: 

Příjmy celkem +38 167 400 

Výdaje celkem +34 880 000 

Financování celkem -3 287 400 

 

 



Mgr. Horák – největší akce v roce 2015  -  rekonstrukce kotelny ZŠ 

-  demolice staré radnice 

- chodník Uhřická, Nádražní 

- projekt smuteční síně 

- úprava dětského hříště v bývalém letním kině 

V rozpočtu je položka 250 tis. Kč určená pro deset členů zastupitelstva, kteří nejsou členy rady. Každý má 

k dispozici 25 tis. Kč, které může použít na věc, která je podle něj potřeba. Pokud se domluví např. čtyři zastupitelé 

na jedné věci, tak dají dohromady 100 tis. Kč. Pokud se rozpočet takto schválí, tak by zastupitelé měli návrhy 

předložit do konce února. 

 

M. Koutňák – Je vypsané výběrové řízení na akci – chodník Uhřická a Nádražní? 

Mgr. Horák – Jsou zpracované projekty. Pokud bude schválený rozpočet, tak začátkem nového roku by mohlo být  

vypsáno výběrové řízení. Stavební povolení je vydané. 

M. Koutňák – Počítá se s opravou chodníku od budovy Agrodružstva k sokolovně? Havarijní stav je i u kapličky ve 

Slížanech, hlavně u domu pana Vítka. Každý rok je tam povodeň. 

J. Jablunka – Oprava cest z dlažebních kostek je problematická v tom, že při opravě kousku cesty se musí opravit 

daleko větší část. V rozpočtu to zatím není zahrnuto. 

M. Koutňák – Svých 25 tisíc bych věnoval na opravu dětského hřiště ve Slížanech. V Morkovicích se do opravy 

dětského hřiště investuje 500 tis. Kč. 

Mgr. Horák – Opravy budou probíhat postupně. Pokud se příští rok opraví hřiště v Morkovicích, další rok se opraví 

ve Slížanech.  Není možné dělat všechno najednou. 

M. Ševčíková – Materiály, které se používaly dřív, nebyly tak kvalitní, jako jsou dnes. Je to ale finančně  náročné. 

M. Koutňák – Zastupitelé jim mohou svými penězi, které mají v rozpočtu, pomoci. 

M. Koutňák – Jak bude hřiště zabezpečené? 

Ing. Bleša -  Jedná se o kombinace kovových částí, které by nemělo být možné poškodit. Po zveřejnění na internetu 

nám chodí nabídky firem. Proběhla už dvě jednání a ve čtvrtek bude další.  Představa je taková, že 

v letním kině bude prostor rozdělen podle věku.  Každá věková kategorie dětí bude mít svůj prostor a 

prvky přiměřené svému věku. Každá atrakce by měla mít dostatečný prostor. 

Pokud bychom získali na dětské hřiště dotaci ve výši 400 tis. Kč, mohlo by se vybudovat ještě další 

dětské hřiště. 

P. Jablunka – V příštím roce se nepočítá s opravou žádných cest? 

Mgr. Horák – Nepočítá se s žádnými velkými rekonstrukcemi.  Jsou vyčleněny peníze na opravy např. nástřiky. 

P. Jablunka – Nástřiky nejsou moc kvalitní, dlouho nevydrží. 

Ing. Fránek – Ve Slížanech je problém v tom, že domy jsou níž než kostková cesta a kostková cesta je níž než nová 

cesta přes Slížany. Problém s předlážděním není. Je to docela snadno opravitelné. 

J. Jablunka – Bylo to myšleno tak, že pokud je potřeba opravit metr cesty, musí se předláždit např. 10 metrů, aby 

byla dodržena rovina. 

M. Ševčíková – U pana Vítka je problém v tom, že se cesta propadá kvůli zasypané studni. 

Ing. Horáková – Co obsahuje položka Rekonstrukce kotelny ZŠ? 

Mgr. Horák – Jedná se o výměnu kotlů, osazení radiátorů termohlavicemi a provedení nezbytných stavebních úprav. 

Změnily se požární předpisy. Např. jedny protipožární dveře stojí 100 tis. Kč. 

Ing. Fránek – Budou se měnit všechny kotle?  Je to v takovém havarijním stavu? 

Mgr. Horák – Kotle jsou staré 20 let. 

p. Kozák – Na dětském hřišti se děti vozí na bráně. Nebylo by možné vyznačit na parkovišti před DPS čáry na 

parkování? 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2015. 

Hlasování:  Schváleno jednomyslně. 

 

 

3. Rozpočtové opatření č. 6 – příloha č. 2014-2/2 

Hlavní změny: 3113 základní škola – projekt rekonstrukce kotelny 

  3612 bytové hospodářství – rekonstrukce bytů po ukončení nájmu 

  nebytové hospodářství – výměna oken na budově č.p. 29 

 komunální služby a územní rozvoj – odpisy Technických služeb, příspěvková organizace (odpisy 

budou vráceny do rozpočtu zřizovatele - příjmy, paragraf 311*) 

Bilance navržených změn:  

Příjmy celkem +1 892 000 

Výdaje celkem +1 876 000 

Financování celkem -16 000 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 6. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

 



4. Obecně závazná vyhláška  č. 1/2014, o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 

Zákonem č. 229/2014 Sb., kterým se mění zákon č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně některých dalších zákonů 

je obcím uložena povinnost zajistit místa pro odkládání veškerého komunálního odpadu produkovaného fyzickými 

nepodnikajícími osobami na jejím katastrálním území. Obec je povinna zajistit místa pro oddělené soustřeďování 

složek komunálního odpadu, minimálně nebezpečných odpadů, papíru, plastů, skla, kovů a biologicky 

rozložitelných odpadů (§ 17 odst. 3). Město Morkovice-Slížany se na tuto povinnost připravilo s dostatečným 

předstihem a systém nakládání s bioodpadem je již nastavený a vyzkoušený.  

Způsob nakládání s bioodpady a kovy je třeba zapracovat i do obecně závazné vyhlášky, kterou se stanoví systém 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním 

odpadem. Navrhovaná obecně závazná vyhláška je v příloze č. 2014-2/3. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města Morkovice-Slížany schvaluje Obecně závaznou vyhláška č. 1/2014, o 

stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a 

nakládání se stavebním odpadem. 

Hlasování: 13 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. M. Koutňák se zdržel hlasování. 

Návrh byl přijat. 

 

5. Obecně závazná vyhláška č. 2/2014, o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

Zákonem č. 185/2001 Sb. o odpadech a o změně některých dalších zákonů je obcím uložena povinnost zavést třídění 

bioodpadu. Jak je v České republice obvyklé, tato povinnost s sebou nese výrazné zvýšení nákladů na systém 

nakládání s odpady. Tyto zvýšené náklady nejsou však obcím ze strany státu nijak kompenzovány. Z tohoto důvodu 

navrhuje rada města zvýšení poplatku za využívání systému nakládání s odpady o 10%. (Poslední zvýšení tohoto 

poplatku proběhlo v roce 2012.) 

Současná a navrhovaná výše poplatku je přehledně uvedena v následující tabulce: 

Typ domácnosti: počet 
současný 
poplatek 

navržený 
poplatek 

Jednočlenná 160 550 600 

Dvoučlenná 200 1 000 1 100 

Trojčlenná 190 1 300 1 430 

Čtyřčlenná 240 1 500 1 650 

Pětičlenná 70 1 620 1 780 

Šesti a vícečlenná 70 1 700 1 870 

Chalupáři       50 550 600 

Inkaso poplatku:   1 154 900 1 269 200 
Výše poplatku je odstupňována navrženým způsobem, protože množství odpadu neroste přímo úměrně s počtem 

členů domácnosti, jak dokládá následující tabulka. Tabulka shrnuje výsledky měření množství netříděného odpadu 

podle typu domácnosti v roce 2001, kdy probíhalo vážení každé nádoby při každém svozu. 

 

 

    

  MORKOVICE SLÍŽANY Celkem 

Typ domácnosti: 
počet 
nádob 

průměr 
(kg) 

počet 
nádob 

průměr 
(kg) 

počet 
nádob 

průměr 
(kg) 

Jednočlenná 136 187 28 174,6 164 184,9 

Dvoučlenná 175 218 31 266 206 224,9 

Trojčlenná 157 270 18 231 175 265,9 

Čtyřčlenná 207 302 25 320,8 232 303,6 

Pětičlenná 59 325,5 14 402 73 340,2 

Šesti a vícečlenná 49 362,5 10 318 59 355 
Dalším typem odpadu, jehož množství nezávisí na počtu členů domácnosti, je bioodpad. Jeho množství závisí 

především na velikosti zahrady a způsobu jejího užívání. 

Vývoj příjmů a výdajů na odpadové hospodářství: 

 

 

 



 
2011 2012 2013 

Příjmy 1 304 068 1 282 989 1 460 593 

 
      

Platby od podnikatelů 111 847 117 932 114 985 

Platby od občanů 998 920 986 783 1 154 104 

Platby EKO-KOM,ASEKOL 193 301 178 274 191 504 

Výdaje 1 757 648 1 767 648 3 795 932 

Biopas (svoz +nájem) 697 690 727 239 730 817 

Depoz (směsný odpad - uložení na skládku) 481 469 490 303 478 496 

velkoobjemový odpad 188 961 210 474 11 053 

tříděný odpad 265 254 281 790 263 913 

nebezpečný odpad 103 240 50 537 9 411 

bioodpad (traktorové vlečky jaro - podzim)/* 21 034 7 305 2 242 

sběrný dvůr     1 100 000 

kompostárna     1 200 000 
/* Pozn. u bioodpadu nejsou v letech 2011 a 2012 zahrnuty náklady na pravidelný svoz odpadu odkládaného na 

hromady přímo před jednotlivé domy. Náklady se samostatně nesledovaly, dají se odhadnout na cca 300 000 

Kč/rok. 

 

Navrhovaná obecně závazná vyhláška je v příloze č. 2014-2/4. 

 

P. Jablunka – Nebylo by vhodné, aby byly částky dělitelné počtem osob? Mělo by to význam, když dojde v průběhu 

roku ke změně počtu členů domácnosti. 

Ing. Zaoral – Jak se k těmto navýšeným číslům dospělo? 

Mgr. Horák – Současný poplatek se zvedl o 10 %. Částka vybraná z poplatků tvoří zhruba třetinu výdajů na 

odpadové hospodářství. 

M. Koutňák – Mělo by se zveřejnit, kolik doplácí město. 

p. Kozák  - Nejsou tam uvedeny výdělky za PET lahve. 

Mgr. Horák – Jedná se o minimální částky. 

Ing. Fránek – Mám informace od občanů, že jim nevyhovuje způsob placení poplatku za odpad. Zaplatit celou 

částku do konce března je pro některé občany náročné.  

Mgr. Horák – Poplatek včas neuhradí 50-70 poplatníků. Pokud se přijdou domluvit, tak se vždycky najde řešení. 

Problém je s těmi, co nemají zájem se dohodnout a začnou problém řešit, až jim přijde platební výměr 

na trojnásobnou částku. 

M. Koutňák – Osoby hlášené na MěÚ poplatek za odpad neplatí? Kolik jich je? 

R. Jablunková – Jedná se asi o 90 osob. 

M. Koutňák  -  To jsou osoby, které nebydlí nikde v Morkovicích? 

Mgr. Horák – Zhruba o polovině nevíme, kde se vyskytují. 

M. Koutňák – Někteří tedy bydlí v Morkovicích, vlastní zde např. dům, ale hlášení jsou na MěÚ? 

Mgr. Horák – Jedná se převážně o osoby, které se nezdržují v místě svého trvalého bydliště. 

Mgr. Albrechtová – Nebylo by možné nějakým způsobem třídit odpad, který se teď hází do kontejneru na hřbitově? 

Mgr. Horák – Bylo by možné třídit aspoň plasty a sklo. Dáme tam dvě nádoby na tříděný odpad. 

R. Klímek – Je možné někde dohledat seznam osob hlášených na adrese MěÚ. 

Mgr. Horák – Jedná se o ochranu osobních údajů. Tyto informace není možné poskytnout. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2014, o místním poplatku za 

provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

 

6. Územní plán  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města konstatuje po ověření ve smyslu ustanovení §54 odstavce 2 zákona č. 

183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, že návrh 

Územního plánu Morkovice-Slížany není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně plánovací dokumentací 

vydanou krajem, s výsledkem řešení rozporů, se stanovisky dotčených orgánů a stanoviskem krajského úřadu. 

Zastupitelstvo města bere na vědomí, že námitky k návrhu Územního plánu Morkovice-Slížany nebyly podány. 

Zastupitelstvo města vydává ve smyslu ustanovení §6 odstavce 5 písm. c) stavebního zákona za použití §43 

odstavce 4 stavebního zákona, v souladu s ustanovením §171 až §174 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění 

pozdějších předpisů, ustanovení §13 a přílohy č. 7 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně analytických podkladech a 



způsobu evidence územně plánovací činnosti, ve znění pozdějších předpisů, opatření obecné povahy č. 1 – Územní 

plán Morkovice-Slížany, dle přílohy. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

7. Varianty umístění smuteční síně 

 Město je vlastníkem býv. Komunálu. Jedním z důvodů koupě areálu je záměr výstavby smuteční síně. Zatím jsou 

jako studie připraveny tři návrhy umístění této smuteční síně. 

 

 
smuteční síň u ul. Kolaříkova, parkování za 

kolumbáriem 

 
smuteční síň za kolumbáriem, parkování u ul. 

Kolaříkova 

 

u obou těchto návrhů je zachována cesta mezi hřbitovem a komunálem 

 

 

podle třetího návrhu je smuteční síň za kolumbáriem, 

parkování u ulice Kolaříkova, cesta mezi hřbitovem a 

Komunálem je zrušená a přesunutá mezi smuteční síň a 

velkou výrobní halu 

  

 

M. Koutňák – Jaké bude využití komunálu? Budou tam technické služby? 



Mgr. Horák – Do budoucna by mohly být celé technické služby přemístěny do areálu komunálu.  Kvůli udržitelnosti 

projektu na sběrný dvůr  musí  zůstat  ještě tři roky technické služby na Uhřické. 

J. Procházková – Neuvažuje se o rozšíření kolumbária? 

Mgr. Horák – Stávající kolumbáriu asi nerozšíříme, ale určitě uvažujeme o dalších místech, kde by mohlo být. 

Místo na urny se dá vytvořit i ve stěně smuteční síně nebo na volné zelené ploše, která tam bude. 

Bude to záležet na dispozicích smuteční síně. 

M. Koutňák – Na kdy je plánovaná výstavba smuteční síně? 

Mgr. Horák - Rok zabere vyřizování papírů. V roce 2016 by se mohlo stavět. 

M. Koutňák -  Teď v areálu komunálu probíhá úklid? 

Mgr. Horák  -  Některé budovy byly již předané do správy technických služeb a probíhá vyklízení.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje pro umístění smuteční síně variantu č. 3. 

Hlasování: 13 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. M. Koutňák se zdržel hlasování. 

Návrh byl přijat.              

 

8. Majetkoprávní úkony 

a) Vlastníci pozemků, které slouží jako polní cesta za zahradami ve Slížanech, chtějí dle informace ing. Kohouta 

tyto pozemky darovat městu. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru, a to následujících pozemků: 

Parcelní číslo Název druhu pozemku Výměra Podíl Jméno občana / název organizace 

240/2 ostatní plocha 508 1/1:SJM Ing. Jež Josef 

240/2 ostatní plocha 508 1/1:SJM Ježová Bronislava 

240/3 ostatní plocha 43 1 AGRODRUŽSTVO MORKOVICE, družstvo 

240/4 ostatní plocha 38 1/1:SJM Ospalík František 

240/4 ostatní plocha 38 1/1:SJM Ospalíková Marie 

240/5 ostatní plocha 69 1 AGRODRUŽSTVO MORKOVICE, družstvo 

240/6 ostatní plocha 62 1 Přikrylová Miroslava 

240/7 ostatní plocha 27 1 Blešová Jaroslava 

240/8 ostatní plocha 33 1 Ševeček Vojtěch 

240/9 ostatní plocha 21 1 Vorel Ladislav 

240/10 ostatní plocha 64 1 Králíková Alena 

240/11 ostatní plocha 121 1 Horáková Karla 

240/12 ostatní plocha 52 1 Urban Miloslav 

240/13 ostatní plocha 52 1 Urbanová Ludmila 

240/15 ostatní plocha 66 1 Ing. Uchytil Josef 

240/17 ostatní plocha 60 1 AGRODRUŽSTVO MORKOVICE, družstvo 

240/18 ostatní plocha 60 1 Kopečná Jarmila 

240/19 ostatní plocha 87 1 Doležel Miroslav 

240/20 ostatní plocha 88  1/2 Kohoutová Věra 

240/20 ostatní plocha 88  1/2 Ing. Kohout Josef 

240/21 ostatní plocha 89 1 MVDr. Ing. Krpec Vladimír 

240/23 ostatní plocha 765 1 MVDr. Ing. Krpec Vladimír 
Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 

b) Návrh na koupi pozemků u Slížanské přehrady 

V projektu na odbahnění a rekonstrukci Slížanské přehrady je navržena ochranná hráz, která má zabránit splachu 

ornice do z polí rybníka. Aby bylo možné tuto hráz postavit nad celým prostorem rybníka, je navrženo odkoupení 

vyšrafovaných pozemků (modře vybarvené pozemky patří městu). 

O odkoupení „proluky“ mezi pozemky města jednáme. 

 



Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemků p.č. 442/1 lesní pozemek o výměře 106 m
2
 a 442/4 

lesní pozemek o výměře 127 m
2
 od paní Jarmily Vítkové, Kroměříž za 2 330 Kč. 

Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

 
9.  Odvolání a volba členů finančního a kontrolního výboru 

Mgr. Horák - Vysoký počet členů výborů vznikl na základě návrhů zástupců ČSSD.V radě jsme od ustavujícího 

zastupitelstva jednali o snížení počtu členů výborů. Existují dva způsoby snížení počtu členů. Buď se kandidát 

funkce ve výboru vzdá nebo ho zastupitelstvo může odvolat, v radě jsme se dohodli, že projednáme vzdání se 

členství.  

Funkce se vzdali členové finančního výboru navržení nezávislými a KSČM: Mgr. Barnetová, Mgr. Kříčková, 

J. Kubíček. a funkce se vzdal i člen kontrolního výboru za nezávislé: Vl. Štětina 

Členové výborů za ČSSD a KDU-ČSL se svých funkcí ve výborech zatím nevzdali, p. Vinklárek vzdání se členství 

zástupců ČSSD neprojednal, jednal jsem před zastupitelstvem s M. Koutňákem, navrhl jsem jako varianty odvolání 

jimi navržených členů nebo počkat s rozhodnutím do příštího zasedání. M. Koutňák navrhl postupovat podle první 

možnosti, tedy odvolání zástupců ČSSD. 

Rada navrhuje, aby finanční výbor měl 9 členů a kontrolní výbor 5 členů. 

 

Členové finančního výboru: 

Ing. Horáková  KDU-ČSL, předseda 

P. Churý  ČSSD 

T. Kocourek  Nezávislí 

Mgr. Pešáková  Nezávislí 

I. Remešová  ČSSD 

JUDr. Šestáková  ČSSD 

 M. Tauchnerová  KSČM,  

D. Vabroušková  KSČM 

Ing. Zaoral  Hnutí Úsvit 

 

Členové kontrolního výboru: 

I. Handlová              Hnutí Úsvit, předseda 

J. Minks                    KSČM 

Ing. Kuchaříková     KDU-ČSL 

J. Pajgr                      Nezávislí  

M. Langhans            ČSSD  

 

Ing. Fránek – Já jsem se na tuto funkci těšil a dělal bych ji i zadarmo. Ve volbách jsem dostal 313 hlasů a mám 

určitou podporu občanů. Ve výborech jsou dva lidé, kteří bydlí v Morkovicích jen občas. 

Není pravda, že bych se zaměřil jen proti Mgr. Horákovi. Řeknu dvacet věcí, ve kterých s ním 

souhlasím. Je to na vašem zvážení. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města odvolává z funkce člena finančního výboru Petra Jablunku, Ing. Magdu Kuchaříkovou a Bc. 

Veroniku Stavinohovou. 

Zastupitelstvo města ruší část usnesení č. 1/IV/1, kterým se stanovil počet členů finančního výboru na 15. 

Zastupitelstvo města stanoví počet členů finančního výboru na 9. 

Hlasování: 10 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. Ing. Horáková, E. Lejsalová. I. Handlová a Petr 

Jablunka se zdrželi hlasování. 

 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města odvolává z funkce člena kontrolního výboru Jitku Dvořákovou, Adélu Formánkovou, Ing. 

Luboše Fránka a Martina Koutňáka. 

Zastupitelstvo města volí Ing. Magdu Kuchaříkovou členem kontrolního výboru. 

Zastupitelstvo města ruší část usnesení č. 1/IV/2, kterým se stanovil počet členů kontrolního výboru na 9. 

Zastupitelstvo města stanoví počet členů kontrolního výboru na 5. 

Hlasování: 10 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. Ing. Horáková, E. Lejsalová, I. Handlová a P. 

Jablunka se zdrželi hlasování. 

 

III. Diskuse 

J. Minks – Chtěl bych upozornit na to, že ráno chodí na dětské hřiště kouřit žáci ZŠ. 

Mgr. Horák – Požádáme policii o občasné kontroly. 

Ing. Zaoral – Informoval přítomné o tom, jak probíhá plnění cílů Hnutí Úsvit ohledně vytváření nových pracovních 

míst. Jedná se o veřejně prospěšné práce na likvidaci bolševníku, kterým jsou zamořeny západní 

Čechy. Probíhají jednání, aby např. Morkovice mohly zřídit pracovní místa na odstranění bolševníku 



v okolí Karlových Varů. Jedná se o pracovní místa, kde není nutné středoškolské vzdělání. Tuto práci 

může vykonávat i člověk se základním vzděláním. 

- Ing. Zaoral jednal se zástupcem zlínské firmy na výrobu ochranných pracovních prostředků o 

možnosti zřízení šicí dílny v  Morkovicích , kde by vzniklo 10 – 15 pracovních míst. Rozhodnout by 

se mělo na jaře 2015. 

p. Kozák – Chtěl bych se zeptat, kdy se počítá s osazením měřidel tepla v bytech na DPS. Od ledna hrozí za 

nesplnění této povinnosti pokuty.  

J. Jablunka – Prováděcí vyhláška vyšla v listopadu. Musí se zpracovat projekt.  Odborník nedoporučuje instalaci 

měřidel v průběhu topné sezóny. 

R. Klímek – Nebylo by možné vybudovat přechod pro chodce u Žemžulového směrem na ul. Havlíčkova? 

J. Jablunka – Oslovíme odborníka, který se tímto zabývá. Otázkou je, jestli je přechod bezpečnější. 

Mgr. Horák – Budeme hledat řešení.  Zatím byly všechny naše návrhy zamítnuté. 

I. Handlová – Když jdu z práce přes křižovatku, musím jít vlastně přes tři cesty. Je to tam opravdu hrozné. 

M. Koutňák – Nebezpečné místo je i v místě, kde přechází děti za Slížan ke škole přes cestu na ulici Kolaříkova. 

Mgr. Horák – Jste opravdu přesvědčeni, že přechody jsou bezpečnější? Mnoho smrtelných nehod chodců se stane na 

přechodech. 

M. Ševčíková – Bylo by možné pověřit pracovníka města, aby v určitou dobu zajišťoval bezpečný přechod dětí  

přes nebezpečný úsek cesty. 

M. Koutňák – Už jednou jsme řešili umístění zrcadla na křižovatce na Uhřice a na Kroměříž. Mělo by se to prověřit, 

protože je to nepřehledné místo. Jak dopadla reklamace cyklostezky? 

Mgr. Horák  -  Proběhly kontrolní vývrty. Bylo zjištěno, že v 60% není dodržena předepsaná míra zhutnění. 

Projektant souhlasí s tím, aby se překrylo třícentimetrovou vrstvou AB jemnějšího zrna 70 %  v celé 

šířce.  Každá obec si na svém úseku určí 0,7 délky cyklostezky, kterou pokryje tato nová vrstva.  

Zbývá dohodnout, jestli oprava bude provedena v roce 2015 nebo 2016. 

J. Minks – Kdo to bude platit? 

Mgr. Horák – Je to reklamace, uhradí to Eurovia. 

M. Koutňák – V zápise z rady je uvedeno, že bude vypovězena smlouva s p. Musilem na sečení trávy a zimní 

údržbu. 

Mgr. Horák – Dohoda s panem Musilem je, ale musí ji potvrdit rada. Pan Musil ukončí sezónu. Potom se budeme 

bavit o tom, jak to vyřešit dál. 

Ing. Fránek – Ještě jako člen kontrolního výboru bych chtěl upozornit na dům na Poděbradově ulici, který je 

podepřený trámy.  Chtěl bych dát návrh na řešení. V tomto případě zklamalo zastupitelstvo i  celá 

rada. Dům byl městu nabídnutý. Čekalo se na schválení zastupitelstvem.  Majitel to mezitím prodal 

jinému zájemci.  K jakému účelu teď bude sloužit, se můžeme jen domýšlet. Starosta by měl mít 

pravomoc sepsat předkupní smlouvu, aby nedošlo k tomuto zdržení.  Dá se to vyřešit souhlasem 

rady, po telefonu.  Co s tím budete dělat? Jak to budete řešit? 

Mgr. Horák -  Podle zákona o obcích je nakládání s nemovitým majetkem výlučně v kompetenci zastupitelstva. 

                        Je možné dům posoudit staticky a nařídit udržovací práce. Podle mě se jednalo o nesolidní jednání ze 

strany prodávajícího, který slíbí prodej městu a pak bez jakéhokoli upozornění prodá dům někomu 

jinému. 

R. Klímek –  Na Nový Sadech je špatně slyšet rozhlas. Nebylo by možné umístit rozhlas na nový betonový sloup, 

který tam je? 

 Po opravě kanalizace na ulici Nové Sady se před domem č.p. 47 tvoří louže.  Chybí tam kanál. 

J. Jablunka -  Probíhá  oprava rozhlasu. Po opravě situaci prověříme. 

Mgr. Horák – Investorem opravy kanalizace byl VaK . Budeme to řešit. 

p. Kozák –   U DPS je potřeba vyměnit odpadkový koš a lavičky. 

M. Koutňák – Odpadkové koše by bylo vhodné umístit na více místech, kde je větší pohyb lidí. 

J. Jablunka – Problém je v tom, že nepořádek je i tam, kde odpadkové koše jsou.   

J. Procházková – Na Novém Světě není rozhlas slyšet vůbec. 

M. Koutňák – Na ustavujícím zastupitelstvu byli schválení dva neuvolnění místostarostové. Chtěl bych se zeptat, 

jakou činnost vykonává Ing. Bleša jako neuvolněný místostarosta? 

Ing. Bleša – Plním část úkolů, které vychází z jednání rady. Jedná se o písemný styk s organizacemi. Aktuálně řeším 

otázky týkající se rekonstrukce dětského hřiště, tj. výběrové řízení, nabídky atd. ,Snažím se pomáhat 

při vyřizování záležitostí ohledně smuteční síně.  Mám na starosti dotace organizacím.  

J. Procházková – Komu patří fotbalové hřiště? Lavičky u umělé trávy jsou v dezolátním stavu a tráva je vysoká. 

Ing. Bleša –  Bylo to v plánu společně se zateplením  tribuny v letošním roce. Bohužel to nevyšlo, ale budeme na  

tom pracovat a určitě to spravíme. Sháníme panely, aby fanoušci nemuseli stát v blátě. 

M. Koutňák – Údržbu areálu si zajišťuje FC. Není možné, aby s údržbou pomohly technické služby? 

Mgr. Horák -  FC má areál pronajatý. Měli by si zajišťovat údržbu sami. 

Ing. Fránek – Dostatek panelů byl na cestě mezi bytovkami u koupaliště. 

M. Koutňák -  Bylo by reálné, aby se zastupitelstvo scházelo každý měsíc? 

Mgr. Horák –  Zastupitelstvo se podle zákona musí scházet minimálně jednou za tři měsíce. Ročně míváme i 6  

                          zasedání zastupitelstva.  

 



J. Procházková – Jaké jsou komise? 

Mgr. Horák – Kulturní, sociální, bytová, přestupková. 

J. Procházková – Mohla bych vědět, kdo je členem bytové komise? 

Mgr. Horák – Rada zatím členy bytové komise neurčila. 

Ing. Polišenský – Před a po ustavujícím zastupitelstvu se šířily různé informace o tom, že byli navrhováni kandidáti 

těsně před zasedáním, a že toto zasedání nebylo korektní. Mohli bychom dostat informace, jak to 

vlastně všechno probíhalo, aby se na tom shodli zástupci všech stran? 

Mgr. Horák –  Já mohu říct, jak si myslím já, že to chronologicky bylo.  Ostatní na to mohou reagovat, pokud si 

myslí, že to bylo jinak.  

Po vyhlášení výsledků voleb se Nezávislí, jako vítězové voleb sešli a výsledkem jednání bylo, že mají 

zájem jednat se všemi stranami, které se dostaly do zastupitelstva. Výsledek napovídal tomu, že rada 

by měla být složena: 2 Nezávislí, 1 KDU-ČSL, 1 KSČM, 1 ČSSD.   Navrhli jsme, aby předsedou 

finančního výboru byl zástupce Nezávislých. S tímto jsme seznámili zástupce všech stran. Dozvěděl 

jsem se, že jeden člen zvolený za KDU-ČSL obcházel již v létě členy KSČM s tím, že by byl rád 

starostou. Potom jsem se dozvěděl, že  KDU-ČSL  měla členskou schůzi, na které schválila variantu, 

že to bude tak, jak jsme to navrhovali, ale nechtějí, aby byla Mgr. Barnetová předsedkyní finančního 

výboru. Jenže pak následovala další schůzka části KDU-ČSL Ing. Horákové, E. Lejsalové a 

M. Brablíkové a zástupců ČSSD, na kterou pozvali KSČM a chtěli dohodnout volbu rady města bez 

Nezávislých.  

Zástupce, který na členské schůzi dostane instrukce, jak to bude a potom jde jednat o něčem jiném, 

není pro mne důvěryhodný zástupce. Z tohoto důvodu jsem navrhl na místostarostu Ing. Jana Blešu.  

Nevím, jak kdo na ustavujícím zasedání hlasoval, protože na návrh Petra Jablunky proběhlo tajné 

hlasování. Já jsem volil místostarostu J. Jablunku a Ing. Blešu. Nevím ale, kde získal Ing. Bleša 

dalších 9 hlasů, protože jsem seděl vedle něj a viděl jsem, že on volil E. Lejsalovou a J. Jablunku. I 

když budeme předpokládat, že Ing. Bleša získal 5 hlasů od  Nezávislých a 3 od KSČM, tak   pořád 

ještě zbývají dva lidé, kteří mu dali hlas. A kteří dnes mluví o nekorektním jednání.  

M. Koutňák - To, co říká pan starosta souhlasí, až na jednu věc. Před schůzkou zastupitelů, jak bude probíhat volba, 

jsme se sešli se zástupci KDU-ČSL, KSČM i Nezávislými, abychom se dohodli na volebním 

vyjednávání. Zástupci všech stran nám řekli, jak si to představují. Potom se sešli zastupitelé na 

schůzce před ustavujícím zastupitelstvem a rozhodlo se, jak to bude.  Následovalo ustavující 

zastupitelstvo, kde jsme se těsně před zahájením dozvěděli, že je změna. Nebude to podle dohody, ale 

na místostarostu bude navržen také Ing. Bleša. Potom proběhla standardní volba. To, co jsme napsali a 

zveřejnili, za tím si stojíme. To je pravda. 

S. Navrátil – Na jakém základě starosta prezentoval v Týdeníku Kroměřížska, že Eva Lejsalová bude 

místostarostkou? 

Mgr. Horák -  V novinách se občas píšou věci, které já jsem  nikdy neřekl. 

 

Zasedání skončeno ve 20.00 hod. 

 


